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Felhívás
Tisztelettel felhívom a Vasszé- 

csenyben ingatlan tulajdonnal 
rendelkező (közületek és 
magánszemélyek) figyelmét, 
hogy az esetleges szennyvíz
csatorna hozzájárulás tartozá
sukat legkésőbb 2002.február 
15-ig rendezzék!
Azokat az ingatlantulajdonoso

kat, akik e fenti időpontig 
hátralé-kukat nem rendezik, egy. 
utolsó felszólításban hívjuk fel 
annak megfizetésére, melynek 
2002. február 28-ig tehetnek 
eleget. Ezt követően
intézkedünk a tartozás 
szükség esetén bírósági úton 
történő - behaj-tásáról ill. az 
ingatlannak a tartozás és annak 
esedékes kamataival történő 
megter-heléséről.
Azon ingatlan tulajdonosok, 

akik tartozásukat határidőre nem 
rendezik, kizárásra kerülnek a 
szennyvízcsatorna ' szolgálta
tásból, ha azt már jelenleg 
igénybe veszik.

Mindezen intézkedések a 
fizetési kötelezettségüket rend
szeresen teljesítők érdekében, 
az egyenlő elbírálás elve miatt 
szükségesek.

Több vasszécsenyi lakosnak 
elmaradása van a Kábeltelevízió 
karbantartási díjjal is. A Kábelte
levízió szolgáltatásának
igénybe-vétele nem kötelező. A 
szolgáltatást igénylő egyben 
kötelezi magát a szolgáltatási díj 
megfizetésére is. Amennyiben 
fizetési kötelezettségének nem 
tesz eleget, a szolgáltatásból 
kizárásra kerül. A tartozások 
rendezésének határideje 2002. 
február 28.

Varga Dezső polgármester

KÖZÉRDEKŰ KÖZLEMÉNYEK
Járda és kerékpárút építés a Petőfi Sándor utcában

Vasszécseny Község Önkormányzata pályázatot nyújtott be a Vas megyei Területfej
lesztési Tanácshoz, valamint az Útfeljesztési Célelőirányzatra. A megépítendő járda
kerékpárút szakasz a tanakajdi községhatártól a Gyöngyös utcai kereszteződésig tart a 
87.számú főútvonal mellett. Az engedélyezési tervek 1998-99-ben elkészültek, a munkák
ra jogerős építési engedéllyel rendelkezik az önkormányzat. A Vas megyei 
Területfejlesztési Tanács 2002.novemberi ülésén döntött a beruházás 4,5 miliió Ft-al 
történő támogatásáról. Január első napjaiban kaptuk meg a Közlekedési és Hírközlési 
Minisztérium levelét arról, hogy a járda-kerékpárút építését 10,5 millió Ft összeggel 
támogatja.

A munkák a kivitelezés megpályáztatása után, várhatóan tavasszal kezdődhetnek meg 
és remélhetőleg rövid időn belül be is fejeződnek. A tervek szerint a járda és kerékpárút 
2,5 m széles lesz, így a főútvonal melletti árkot az építés teljes hosszában He kell fedni, út 
felöli szélén folyóka, alatta pedig csapadékvíz csatorna készül. Az úttest és most meglévő 
járda között elég nagy a szintkülönbség, ezért nem kis gondot fog okozni a létesítmény 
elhelyezése. Az útban lévő telefonoszlopokat, villanyoszlopokat át kell helyezni, a 
meggyfákat ki kell vágni.

Sajnos a bejárati hídon a kerékpárút megépülése után parkolni nem lehet majd, de 
megállni a behajtáshoz szükséges ideig lehet. A meggyfák helyett - az úton képződő por 
felfogására - az elökertekben lehetőség van növényzet telepítésére.

Többször hangsúlyoztuk, hogy a legfőbb cél a kerékpáros forgalom leterelése a 
főútvonalról, a biztonságosabb közlekedés érdekében. Kevés hely áll rendelkezésre a 
kialakult viszonyok között, ezért kényszermegoldásokra kényszerül a beruházó 
önkormányzat. Az építési munkák ideje alatt a közlekedők és a lakók megértését és 
türelmét kérjük !

Kóbor kutyák veszélyeztetik a községben közlekedők testi épségét

Az Üzenet hasábjain is többször foglalkoztunk már a közterületen kóborló ebekkel. 
Újabban ismét nagyon sok panasz érkezik a Polgármesteri Hivatalba az utcán szabadon 
kószáló kutyák miatt. Minden kutyatulajdonos köteles gondoskodni arról, hogy az eb ne 
mehessen ki a közterületre. Ha az ingatlan nincs bekerítve, akkor az ebe(ke)t megkötve 
kell tartani. Ha ez nem megoldható, akkor nem kell kutyát tartani, mert elmondható 
nincsenek meg hozzá a megfelelő és biztonságos körülmények. Az önkormányzat eddig 
nem tett drasztikus intézkedést a szabadon hagyott kutyák befogására és kiirtására, de 
tisztelettel kérjük, hogy erre ne is kelljen sort keríteni 1 A körjegyző több esetben szóban és 
írásban is figyelmeztetett több kutyatulajdonost, hogy a házörzö(ke)t mások testi épségére 
nem veszélyes módon tartsák. Az az érvelés nem fogadható el, hogy a kutya nem bánt 
senkit A híradásokban közzétett esetekből tanulni kell és nem szabad megvárni, míg 
valaki a mi falunkban is áldozatául esik - a kutya gazdájának gondatlanságából fakadóan - 
az utcán csatangoló ebeknek. Ezért a megelőzést szolgálják a lakók bejelentése nyomán, 
a szabálytalankodókra kiszabandó pénzbüntetések is.

Hulladékgyűjtő edények még igényelhetők

A kötelező szemétszállítás bevezetése után még igényelhetők 110 literes hulladékgyűjtő 
edények a Polgármesteri Hivatalban Igény szerint 60 literes edényeket beszerzünk, ha 
megfelelő számú érdeklődő jelentkezik.
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Ülésezett Vasszécseny Önkormányzatának képviselő-testülete
2001. december 12-én

Az ülés 15 órakor kezdődött.
Jelen volt: 9 fő (Kiss Ferencné 16.45 órától, Virágh Csaba 18 órától)
Varga Dezső polgármester köszöntötte a megjelenteket és megállapította a határozatképességet és javaslatára a képviselők
elfogadták a napirendeket:

1. Beszámoló a körjegyzőség munkájáról
2. Kerékpárút építésre benyújtott pályázat módosítása
3. A 2002. évi költségvetési koncepció elfogadása, beszámoló a háromnegyed éves 

gazdálkodásról.
4. Különfélék.

Első napirendként Vámos Antal 
körjegyző beszámolt a hivatal 
munkájáról, melyet a képviselő-testület 
egyhangúlag elfogadott.

Második napirendi pontban Varga 
Dezső polgármester indokolta a 
kerékpárút építésével kapcsolatos 
pályázat módosításának szükséges
ségét. Ismertette a beruházás várható 
ütemezését.
Horváth József képviselő megkérdezte, 
hogy melyik szakaszon készülne a 
kerékpárút és milyen költséggel. Varga 
Dezső polgármester elmondta, hogy a 
kerékpárút a tanakajdi községhatártól a 
li párti iskoláig kerül kiépítésre. 
Összköltsége 24.357e Ft, a szükséges 
önkormányzati forrás 5.242e Ft. 
Ismertette a pályázat forrástábláját.
A képviselő-testület egy tartózkodás 
mellett, 6 szavazattal egyetértett a 
polgármester által javasoltakkal.

Harmadik napirendként Varga Dezső 
polgármester az írásban kiküldött 
előterjesztés kiegészítéseként indokolta a 
jelentősebb fejlesztéseket. Kiemelt 
feladatnak ítélte az iskolafejlesztés 
kérdését Sebestyén Andrásné 
gazdálkodási , főelőadó tételesen 
ismertette az előterjesztés
számadatainak pontos tartalmát. Tóthné 
Pungor Angéla képviselő felhívta a 
képviselők figyelmét, hogy az 
önkormányzat anyagi lehetőségei 
jelenleg olyanok, amelyek lehetővé teszik 
az iskolafejlesztés maradéktalan 
megoldását. Véleménye szerint a 
beruházással a fenntartók a 
későbbiekben költségeket takarítanának 
meg, hiszen a jelenlegi 4 épület helyett 
csak egy új létesítmény fenntartásáról 
kellene gondoskodniuk. Nem ért egyet 
azzal, hogy az eredetileg tervezett 
kétszintes épülettel szemben a különálló 
épületek megépítése olcsóbb lenne. 
Számításai szerint cca. 50 millió forintból 
kiváltható lenne az összes régi iskola
épület, ha azokat egy helyre 
koncentrálnák. Fontosnak tartja sorrend 
állítását az önkormányzat kötelező és 
önként vállalt feladatai között. 
Tájékoztatta a képviselőket, hogy az 
iskola meghívta Csapody Gábor statikus 
tervezőt, aki ismertette a számba vehető 
megoldásokat. Horváth József 
képviselő véleménye szerint a 
koncepció tárgyalása során kell dönteni e 
jelentős beruházásról. Fontosnak tartja a 

pályázati lehetőségek felkutatását. 
Kérdése, hogy a Sarok-iskola kinek a 
tulajdona Bertók Tiborné képviselő 
véleménye, hogy tisztázni kell a másik 
fenntartók - különösen Tanakajd - 
álláspontját, hiszen Vasszécseny a 
feladatot nem vállalhatja egyedül 
magára. Az egészségügy fejlesztését a 
közoktatást megelőző kérdésnek tartja, 
de más fontos feladattal is számolni kell. 
Pál Lajos képviselő az iskolafejlesztést 
csak abban az esetben támogatja, ha 
abból mindhárom fenntartó kiveszi a 
részét.
Varga Dezső polgármester a 
válaszában elmondta, hogy 
eredménytelen pályázat esetén a testület 
dönthet arról, hogy támogatás nélkül is 
vállalja-e a kerékpárút megépítését. A 
Sarok-iskola a három önkormányzat 
tulajdonában van. Összefoglalta Tóthné 
Pungor Angéla képviselő javaslatát, mely 
szerint az eredeti terveknek megfelelően 
tervezzék az iskolafejlesztési feladatokat 
Rátz György képviselő fontosnak 
tartaná a feladat ütemezését. Véleménye 
szerint fontos tisztázni - különösen 
Tanakajd - hozzáállását az 
iskolafejlesztés ügyéhez. Varga Dezső 
polgármester egyetértett azzal, hogy az 
alapfokú oktatás az önkormányzatok 
kötelező feladata, e feladatának a testület 
maradéktalanul eleget is tesz. Pályázati 
lehetőség jelenleg nagyon kevés van. 
Egyetértett azzal, hogy 50 milliós 
beruházás esetén csak 50 %-os pályázati 
támogatás mellett lehet felvállalni a 
feladatot. Tóthné Pungor Angéla 
képviselő véleménye szerint, ha a 
testület az iskolafejlesztés feltételéül 
szabja az 50 %-os pályázati támogatást, 
„akkor abból nem lesz semmi”.
Varga Dezső polgármester
megkérdezte a képviselőket, hogy ki 
támogatja Tóthné Pungor Angéla 
javaslatát, mely szerint az iskolafejlesztés 
az eredeti tervek alapján valósuljon meg 
Tanakajd községgel közös
beruházásban, cca. 52 millió Ft-os 
költséggel, lehetőség szerint pályázati 
pénzek bevonásával.
A javaslatot 5 képviselő támogatta, 2 
képviselő ellenezte.
Varga Dezső polgármester szavazásra 
bocsátotta a 2002. évi költségvetési 
koncepciót a Tóthné Pungor Angéla 
képviselő által tett módosító javaslattal, 
melyet 5 igen szavazattal. 1 

ellenszavazattal és 1 tartózkodás mellett 
a képviselő-testület elfogadott.
Varga Dezső polgármester tájékoztatta 
a képviselőket a háromnegyed éves 
gazdálkodás helyzetéről, amelyet 7 igen 
szavazattal a képviselő-testület 
jóváhagyott.
A különfélékben a képviselő-testület 
határozatot hozott:

A tulajdonát képező közmű
vagyontárgyakat a független könyv
vizsgáló által megállapított értéken a 
VASIVÍZ Rt. alaptőkéjébe apporttálja, 
amely vagyontárgy vízellátás, szennyvíz
elvezetés,- elhelyezés és tisztítás, 
valamint csapadékvíz elvezetés 
közüzemi tevékenység ellátására 
használható fel.

Vasszécseny Község Képviselő
testülete a szervezett szemét-szállítás 
heti és kétheti gyakoriságát a jövőben is 
fenntartja.
Mivel egyes háztartásokban különösen 
kis mennyiségben keletkezik háztartási 
hulladék, fel kell mérni a havonkénti 
szállítás, illetve kisebb ürtartalmú 
edények beszerzésének lehetőségét.

Vasszécseny Község Képviselő
testülete a gyermekjóléti és 
családsegítő szolgálat körébe tartozó 
feladatokat intézményi formában kívánja 
ellátni. Ennek érdekében társul a 
Kistérségi Családsegítő- és 
Gyermekjóléti Szolgálat alapító tagjaihoz.

A Petőfi utcai lakosok panaszának 
orvoslása, valamint a 87. számú 
főútvonal biztonságosabb forgalma 
érdekében a képviselő-testület felkéri a 
polgármestert, hogy kezdeményezze a 
közút kezelőjénél a veszélyes szakaszon 
sebesség korlátozás bevezetését, illetve a 
rendőrségnél a sebességkorlátozás 
betartásának gyakoribb ellenőrzését. 
Felkéri a polgármestert, hogy statikus 
szakember bevonásával állapíttassa meg- 
a házakban keletkezett károkat.
A képviselő-testület a lakók érdekeinek 
érvényre juttatását támogatja mindaddig, 
amíg kárigényükkel nem az önkor
mányzat ellen kívánnak élni.

A képviselő-testület felhatalmazta a 
polgármestert, hogy az EUROCOMFORT 
KFT közreműködésével - Tanakajd 
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községgel közösen - nyújtson be 
pályázatot az általános iskola 
kéttantermes épülete nyílászáróinak 
cseréjére. A pályázathoz szükséges 
saját forrás Vasszécsenyre eső részét 
2002. évi költségvetésében biztosítja.

Módosította az ivóvíz-szolgáltatási 
díjak összegét:
Alapdíj: - ha a vízmérő átmérője:

13-20 mm: 160 Ft/hó
25-30 mm: 660 Ft/hó
40-50 mm: 3000 Ft/hó

80 mm: 7000 Ft-hó
100 mm: 9000 Ft/hó
150 mm: 11500 Ft/hó
200 mm: 14000 Ft/hó

Vízmérő nélküli fogyasztóhely esetén: 
120 Ft/hó + ÁFA

Fogyasztásarányos vízdíj:
Lakosság részére: 129.- Ft/m3+ÁFA
Közület részére: 145,- Ft/m3+ÁFA

Csatornaszolgáltatás díja:
Lakosság részére: 112,- Ft/m3+ÁFA
Közület részére. 114,- Ft/m3+ÁFA

Locsolási kedvezmény: május 1 és 
augusztus 31 közötti időszakban 
felhasznált vízmennyiség 10 %-a.
Ez a rendelet 2002. január 1-jén lép 
hatályba.

A képviselő-testület támogatni kívánja 
Vasszécseny község rk. templomainak 
felújítását, ennek érdekében a lipárti 
községrész templomának belső 
restaurálásához 2 millió Ft vissza nem 
térítendő, és 2 millió visszatérítendő 
támogatást; a szécsenyi községrész 
templomának felújításához 2 millió Ft 
vissza nem térítendő támogatást nyújt a 
Római Katolikus Egyházközség részére

A képviselő-testület módosította a 
gépjárműadókat, ennek megfelelően az 
illetékességi területén a belföldi 
gépjárművek adójának mértékét, a 
gépjármű minden megkezdett 100 
kilogrammja után 800,- Ft-ban állapítja 
meg.
A motorkerékpár, a lakó-pótkocsi, a 
lakóautó és a sátras utánfutó éves adója 
2.000,- Ft.
Az ideiglenes forgalmi engedéllyel 
forgalomban tartott gépjármű után, 
minden megkezdett hónapra havi 2.000,- 
Ft adót kell fizetni.
Ez a rendelet 2002. január 1-jén lép 
hatályba.

Varga Dezső polgármester beszámolt a 
két ülés között végzett munkáról és az 
időszerű feladatokról:
Tájékoztatta a képviselő-testületet a 
kormányzat iskolatej-programmal kap
csolatos terveiről. Elmondta, hogy ezzel 
kapcsolatban visszajelzést nem küldött a 
gyér érdeklődés miatt.
Beszámolt arról, hogy a játszótér 
éoítésre beadott Dálvázat elutasításra 

került, azt ismételten be lehet adni 2002- 
ben.
A képviselő-testület a polgármester két 
ülés között végzett munkájáról és az 
időszerű feladatokról szóló beszámolóját 
elfogadta, és felhatalmazta arra, hogy 
ismételten nyújtson be pályázatot 
játszótér építésére.
Varga Dezső polgármester 19 órakor 
az ülést bezárta.

Közmeghallgatás 2001

A 2001-es esztendő utolsó köz
meghallgatása, falugyűlése, december 
17-én volt az Önkormányzati Hivatal
ban. Körülbelül 25-en jelentek meg a 
rendezvényen, ahol Varga Dezső 
polgármester számvetést készített a
2001- es költségvetési évről.
Évközben az Üzenet rendszeresen 
tudósított a testületi ülésekről, így a 
jelenlévők és az olvasók számára is a 
polgármesteri beszámolóban sok 
ismerős dologgal találkozhattunk. 
Kivonatolva azonban mégis sorra 
vesszük a beszámoló tartalmát.

Az Önkormányzat 27 millió forintot 
készpénzt kapott a gázközművagyon 
kártalanítására 2000. decemberében, 
majd 2001-ben újabb összeget, így a 
községnek 53 millió forintja lett 
lekötve Optima értékjegy formájában. 
A rendszer-váltás óta soha nem volt 
még ilyen jó anyagi kondícióban a falu, 
és mint ahogy már írtunk róla 2002-ben 
sor kerül az iskolabővítésre, a 
szécsenyi templom külső, a lipárti 
templom belső felújítására. Ezekhez a 
nagy-volumenű munkákhoz
természetesen pályázati pénzeket is 
meg kell még nyerni. 2001 nyarán sor 
került a Lipárt utca csapadékvíz 
elvezetésére a Bikaréten keresztül, 
ami 550.000 forintba került. Félmillió 
forintba került az új, kétszemélyes 
halotthűtő a szécsenyi ravatalozóban. 
Igaz, hogy a nyár folyamán 
elutasították a község 40 milliós 
kerékpárút-pályázatát, viszont 4,5 
millió forint támogatás nyert erre a 
célra a Vas Megyei Területfejlesztési 
Tanácstól. Az Útalaphoz benyújtott 
pályázatánál még nem született döntés.
2002- ben Tanakajd az elnyert 
pályázati összegből a kerékpárutat 
településünk határáig meg fogja 
építeni, így a községnek csak azt kell 
folytatni az iskoláig. Az őszre elkészült 
az új iskolakönyvtár 2 millió forintba

került, részben pályázati, részben 
önkormányzati pénzből valósult meg. Az 
iskolakönyvtárnak a lipárti
községrészben községi könyvtár 
szerepe is van, tehát nem csak az 
iskolások látogathatják. Fejlesztések 
történnek a védőnői rendelőben, mivel 
ez a terület önkormányzati feladat 
maradt, ellentétben az orvosi 
ellátással, amit vállalkozóként végez a 
doktornő. Az orvosi rendelőbe is 
modern műszerek kellenének. A 48-as 
park körül 100 méter hosszan a 
gázvezeték-fektetéshez földmunkákat 
végzett az önkormányzat a tél beállta 
előtt. A lipárti templom külső 
megvilágításának munkálatait is a 
beköszöntő tél szakította félbe.

A beszámoló végén a polgármester úr 
áttért a 2002-es tervekre.
2002-ben a település minden főút jónak 
legalább egyik oldalán összefüggő 
járdát fognak kialakítani. Közvilágítást 
építenek ki Szécsenyben a Széchényi 
és a Táncsics Mihály utca közt. A 
lipárti templom belső felújításához és 
restaurálásához 2 millió forint 
támogatást ad az Önkormányzat és 
ugyanennyi hitelt. A szécsenyi templom 
külső felújításához pedig 5,2 millió 
forint támogatást ad. A hiányzó 
összegért pályázatot kell majd 
benyújtani a Nemzeti Kulturális 
Örökség Minisztériumához.
Az iskolabővítés (2 tanterem) 30 millió 
forintba fog kerülni, sajnos közös 
fenntartású intézmény bővítésének 
költségeit a három önkormányzat közül 
csak 2 (Tanakajd, és Vasszécseny) 
támogatja. Az iskolabővítés során az 
1913-ban épül Sarok-iskolát is szeretné 
kiváltani az Önkormányzat. (Csak 
zárójelben teszem hozzá a magam 
véleményét, én a Sarok-iskola telkén 
gyöngyös utcci homlokzattal is el 
tudnám képzelni a két új tantermet, így 
az alsó tagozat lenne a 87-es út egyik, 
a felső tagozat a másik oldalán, így az 
iskola udvarán felszabadulna a hely a 
kinti kézilabdapályának. T.Cs.)
A 2002-es tervek felsorolása után a 
polgármester úr rövid tájékoztatást 
adott a kibontakozó lorettoi 
kapcsolatokról. Loretto egy 300 lelkes 
burgenlandi település, ahova eljutott a 
községről készült film, aminek 
következtében Loretto község 
vezetése szeretne kapcsolatokat 
kialakítani a két önkormányzati iskola 
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közt, a gyerekek cserelátogatását 
megszervezni. Loretto község elöljárói 
személyesen is ellátogattak falunkba a 
közelmúltban és iskolabútorokat, 
számítógépeket ajánlottak fel az 
iskolánknak.
Végezetül szóba kerültek az 
Üzenetben korábban hírül adott Petőfi 
utcai házrepedések. Utcagyűlést 
tartott a közelmúltban a polgármester 
úr, ahol az érintettek felvetették, 
valamilyen formában lassítani kellene az 
átmenő forgalmat, 30 vagy 40 km-es 
sebességkorlátozást bevezetni. Az 
Önkormányzat vállalta, hogy kezde
ményezi a KHT-nál a forgalomlassítást.

A polgármester beszámolója után az 
első hozzászóló Simon Ferenc Petőfi 
utcai lakos volt, aki az utóbbi témához 
szólt hozzá, és sürgette a probléma 
orvoslását. Varga Dezső polgármester 
két okra vezette vissza a problémát, 
egyrészt a csatornaépítés, másrészt a 
délszláv háború miatt megnövekedett 
átmenő teherforgalom együttesen 
idézte elő a házak megrepedését. 
Szerinte esetleg a forgalomlassítás 
mellett még az is megoldás lehet, hogy 
forgalomlassító szigetet építenek a 
község határaiban. Simon Ferenc még 
azt is megjegyezte, hogy 10 éve nem 
tolják el telente a havat a Lipárt utcát 
és a Petőfi utcát összekötő úton. Az 
utóbbi észrevételre Varga Tibor 
önkormányzati dolgozó rögtön válaszolt 
is. Szerinte mióta hóekéje van az 
Ön kormányzatnak, azóta minden útról 
letisztítják a havat telente, tavaly is 
így volt.
Ezt követően Szakály László 
észrevételezte, hogy a Széchényi utcai 
buszparkolót át kellene helyezni 
valahová, mivel a buszok hajnalonta 
zajosak, és családjának a nyugalmát 
zavarják. A polgár mester úr válaszában 
elismerte, hogy ez kellemetlen lehet az 
ott lakók számára, az Önkormányzat 
keresi a megoldást, ami nem könnyű 
dolog, mivel egyrészt aszfaltos 
útszakasz kell hozzá, másrészt 
biztosítani kell az éjszakai 
közvilágítást a buszparkolóhoz.
Kiss Ferencné önkormányzeti testületi 
tag hozzászólásában megsürgette a 
buszparkoló áthelyezését. Zsolnay 
Zoltán szerint a 10 tonnánál nehezebb 
járművet nem lehet közterületen 
tárolni, a buszparkoló áthelyezése, és 

végleges megoldás keresése a VOLÁN 
feladata és nem az önkormányzaté. 
Horváthné Pungor Agnes volt az utolsó 
hozzászóló a közmeghallgatáson, 
felvetette, hogy a kultúrházba be 
kellene vezetni a telefont. Varga Dezső 
válaszában jelezte, hogy ennek nincs 
semmi akadálya, a programszerezéshez, 
a működéshez ez ma már 
elengedhetetlen.

Tóth Csaba

Boltbetörés Lipárton

Január 15-ére virradóra betörtek a 
lipárti ÁFÉSZ boltba. A helyszínelés és 
a kárfelmérés cikkünk írásakor még 
folyamatban volt.

Lassan nem múlik el községünkben 
olyan hónap, hogy ne hallanánk 
valamilyen falubeli betörésről. Az Üzenet 
is foglalkozott korábban már a témával. 
Természetesen más „specialistái" vannak 
a közintézményeknek, kereskedelmi - és 
vendéglátó egységeknek, és más a 
magánlakásoknak.
Az előbbi kategóriába tartozók mindig az 
éjszaka leple alatt „dolgoznak", míg az 
utóbbiak néha fényes nappal is. Az 
utóbbi kategóriába tartoznak a „házalók"" 
akik valamilyen ürüggyel „birtokon 
belülre” szeretnének jutni, néha olyan 
nevetséges indokkal is találkozhatunk, 
hogy egy pohár vizet kérnek, vagy 
szeretnének elmenni WC-re De régi 
bútorokat, udvari diófákat is keresnek, 
vagy éppen valamilyen portékát árulnak. 
Legyen mindenki óvatos!
Van aztán olyan jelenség, amikor az 
utcán araszolva megy egy „gyanús” 
tömött autó. Úgy értem öten, vagy hatan 
is vannak benne. Ha egy ilyen autó 
valahol megáll és kiszállnak utasai, az 
egy kicsit már félelemkeltő.
Az éjszakai betörőkkel szemben csak a 
polgárőrség tud hathatósan fellépni, már 
ahol ilyen van.
Igazából éjféltől hajnali négyig van 
dolguk, amikor legmélyebben alszik a 
falu, ez a garázdálkodók igazi ideje.

Tóth Csaba

Havi emlékeztető januárra

Gazdasági számításainkat lezárjuk, 
összes vagyonúnkat, gazdasági 
felszereléseinket számba vesszük. A 
készletben lévő vetőmagvakat 
megtisztítjuk minden oda nem való 
magtól. A gabonakészletet szorgalmasan 
forgatjuk. Szerszámokat, eszközöket, 
gépeket javítunk, ásó-, kapa-, kasza-, 
gereblyenyelet készítünk.
Ez a hónap a rőzse-, a fa-, a nádvágás, 
a kosár- és gyékényfonás, kenderfonás, 
zsák- és ponyvafoltozás ideje.
Összeállítjuk a vetésforgót, gazdálkodási 
terveket készítünk. A magtárt 
szellőztetjük, rostálunk.
Beszerezzük a szükséges építőanyagot 
és hazafuvarozzuk.
Nagy hóesés után a tetőről lehúzzuk a 
havat, elhányjuk a fal mellől és kihordjuk 
a szántóföldre, rétre, lucernásra 
Kerítést javítgatunk.’
Nagy gond fordítandó ebben a hónapban 
a tehénistállóra. A legtöbb tehén ekkor 
borjazik, vagy közel áll hozzá, azért jó 
takarmányt kíván. A borjuk alá gyakran 
hintsünk almot, hogy kellő melegben 
legyenek. Itatáskor szellőztetünk. A 
jószágot naponkint megjáratjuk Hasas 
jószágot különösen óvjuk a meghűléstől 
Fagyos répát, burgonyát feletetés előtt 
egy-két nappal be kell vinni az istállóba. 
Az ellő anyákra különös gondunk legyen. 
Tinókat járomba, csikókat hámba 
tanítgatjuk. A heverő jószág gyengébb 
takarmánnyal is beéri. Fiatalokat jobban 
tartjuk. Jeges vizet ne itassunk.
A baromfi udvarban az ólakat tisztán kell 
tartani, mert a tyúkok ebben a hónapban 
kezdenek tojni. Fészkeiket el kell 
helyezni, hogy szanaszét ne tojjanak
A kertben, ha az idő kedvező, folytatjuk 

a fák tisztogatását és az oltóágak 
szedését. A hernyófészkek ellen is 
folytatjuk az irtóháborút. A befedett 
rózsákat enyhe időben szellőztetjük. 
Trágyaágyakat készítsünk a korai 
zőldségnemüek részére. A szántóföldön 
trágyahordás, teregetés. Ha a hó 
keményre fagyott, ráeresztjük a jószágot, 
hogy megtörje, mert különben nem fér 
levegő a vetéshez és kipállik, megfullad. 
Laposokról a túlságos hóiét leeresztjük. 
Réten, legelőn, kaszálón a bokrokat, 
kórókat irtjuk, a vakondtúrásokat, 
hangyabolyokat leegyengetjük.
A hideg évszakban a test erőteljesebb 
táplálkozást igényel. Kivált öregebb 
embereknek, akik ülő életmódot 
folytatnak. A hideg évszakban mindig 
nagyobb melegveszteséget hús
táplálékkal és mérsékelten élvezett 
szeszes italokkal kell pótolni. Ha hús 
nincs, a tojás, tej, sajt és hüvelyesek is jó 
szolgálatot tesznek.

(Naptár)
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Könyvajánló

Bayer Zsolt — Hol a pofátlanság határa?
(2001. Kariosz Kiadó Budapest)

Az utóbbi időben elgondolkodtam azon, hogy egyáltalán érdemes-e felvenni a harcot a globalizáció által terjesztett 
újbrufalizmussal, a kereskedelmi csatornák által sugárzott émelyítő gusztustalanságokkal, a világ elaljasulásával. 
Komolyan fontolóra vettem, hogy beszüntetem ezt a rovatot az Üzenetben. Az ünnepekben azonban annyi bíztatást 
kaptam, hogy meggondoltam magam és folytatom a könyv, az olvasás megszerettetésének misszióját.

Bayer Zsolt 1963-ban született Budapesten. Fiatal kora 
ellenére azt hiszem mégsem kell bemutatnom őt, hiszen 
egyrészt több kötet van már mögötte: Tündértemető 
(1994), Falig érő liberalizmus (2000), 1956.... Hogy jel
legyen" (2000), 1100 év Európa közepén (2001), másrészt 
ismert médiaszemélyiség, dolgozott a Mai Napnál, a 
Kurírnál, a Népszabadságnál, a Magyar Televíziónál, az 
utóbbi időben a Magyar Nemzetnél. 1100 év Európa 
közepén című tv sorozata tette egy csapásra ismertté, 
valamint az, hogy az ATV Sajtóklub című műsorának volt 
egyik meghatározó személyisége, amíg képernyő elé 
engedték, ugyanis miatta kellett épp ezt a műsort 
átmenetileg beszüntetni. Ezen utóbbi dolognak 
köszönhetően a téli könyvvásár talán legkeresettebb 
könyve volt a Hol a pofátlanság határa? -

Ki véd meg a szabad sajtótól

„Aztán üzleti érdekek szerint tálalta a média hol azt, hogy a 
Balaton vize alkalmatlan a fürdésre, hol azt, hogy 
Budapesten mindenkit kirabolnak, megerőszakolnak vagy 
meggyilkolnak. Interneten terjesztették, hogy nálunk nem 
lehet beülni egy étterembe, mert másfél millióba kerül egy 
vacsora, mindez azért, mert csúcsokat döntött a 
Magyarországra látogató turisták száma, és ez nem tetszett 
bizonyos üzleti köröknek. És bizonyos üzleti körök megbízták 
az irányításuk alatt működő „szabad" sajtót, hogy legyen 
kedves, és koppintson az orrunkra.
Egyszer majd az is ki fog derülni, mely multinacionális érdek 
húzódik a kerge marhakór-hisztéria mögött, amely miatt 
egyre újabb és újabb országok vágják le szarvasmarha
állományuk kisebb-nagyobb részét, és nem fogok cseppet 
sem csodálkozni, amikor a sor legvégén meg fog jelenni az 

EU felvételre várakozó országokban is a rejtélyes betegség, 
de nekünk akkor már ki kell majd irtani a létező összes 
marhánkat, és jó sokat leszünk kénytelenek importálni az 
addigra nyilvánvalóan makkegészségessé váló nyugati 
bocikból.
Levezényli majd a média ezt is, pillanatok alatt .... 
Levezényel a média mindent"

Szerintem vége van ....

„Mindenki gyanús ... Leggyanúsabb a keresztény, 
heteroszexuális, monogám fehér ember. És aki szereti a 
focit. Ezek kivétel nélkül potenciális nácik. Akik pedig a 
nemzeti értékek mellett teszik le a voksot, és nem ájulnak el 
a globalizációtól, azok már konkrétan nácik, csak még 
nem tudnak róla.”

Új moralisták, farizeusok - A magyar sajtó ámokfutása

„ A magyar sajtó, amelynek döntő többsége 1994-ben 
pezsgővel ünnepelte Hornék győzelmét (a Népszava 
„nagyjai" például néhai Fenyő János sok furcsa, rossz illatú 
titkot őrző dolgozószobájában), s amelyek döntő többsége 
1998. májusában eldöntötte, meg fogja buktatni a Magyar 
Köztársaság harmadik szabadon választott, FIDESZ vezette 
kormányát. Is. Mert az elsőt, amelyet az MDF vezetett, már 
megbuktatta ... És a magyar sajtó a választások 
másnapján fölkelt, könnyű zuhanyt vett, fogat mosott, 
kiadósán reggelizett és munkához látott. S az ámokfutás, 
melyet rendezett és rendez, felülmúlta a legvadabb 
képzeletet is.

(Tóth Csaba)

Január, Boldogasszony hava

E hóban a füstben aszaltatom, jó eszem, iszom és vígan lakom. 
Semmi véremet most nem bocsátom, mert nem egészséges, 
bizonnyal tudom.
Boldogasszony havában igyál jó bort, és ha van, édes italt. Az 
ürmösbor mellednek fájása ellen igen jó, borssal és füvekkel 
timportált étkek hasznosak, azonképpen a lekvárok és eleven 
gyömbér. Megeheted a kövér disznópecsenyét, kolbászt és 
ludat, mustárral vagy borsos ecettel.

Eret ne vágass. Ha mennydörgést hallasz e hónapban, 
kegyetleneknek halálát jelenti. Kis-Karácsony napján a reggeli 
vörös ég hadat és pokolidöt jelent. De mikor fénylik Szent 
Vincze, akkor telik meg a pincze; mikor fénylik Szent Pál, minden 
termés szépen áll; ha pedig havas, vagy eső leend, mértékletes 
esztendőt jelent. Ha felleges vagy ködös lesz, könyörögjünk az 
Úristennek, hogy hirtelen haláltól minket megoltalmazzon.

(Csízió)

Magyar Kultúra Napja - Január 22-e
„A nemzeti hagyomány pedig sok tekintetben megbecsülhetetlen kincs. Nemcsak azért, mivel a 
históriai tudománynak ha elméletet nem is, de legalább nyomokat mutat; hanem sokkal inkább 
azért, mert az a nemzeti lelkesedének s annálfogva a honszeretetnek vezércsillaga.”

(Kölcsey Ferenc: Nemzeti hagyományok)
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Karácsonyi hangverseny községünkben |Háromkirályozás|

Az idei tanévtől kezdve községünkben 11 fővel megindult a 
szombathelyi Bartók Béla Zeneiskola kihelyezett tagozatán a 
zongora oktatás.

Gyermekeink szorgalmának köszönhetően V. Kardos Éva 
zongora-tanárnő karácsonyi hangversenyt szervezett 2001. 
december 13-ára, amelyen az eddig tanultakat mutatták be 
növendékei.
A hangulatos műsort versbetétek színesítették. Minden 
növendék két számmal tett tanúbizonyságot az eddig szerzett 
tudásáról.

A mini hangverseny mindnyájunk örömére szolgált. Jó volt 
hallani gyermekeink szívből jövő szereplését, amely első 
lehetőség volt számukra a bemutatkozásra.
A műsor zárásaként a gyermekek ajándékkal kedveskedtek 
tanárnőjüknek, amit ö névre szóló kedves meglepetésekkel 
viszonzott tanítványai felé.

A műsort megtisztelte a szombathelyi zeneiskola igazgatója 
Orosz Sándor is, akit külön köszönet illet a tagozat működéséért. 
Ö is pozitívan méltatta a gyermekek három hónap alatt 
megszerzett tudását.

Háromkirályozni a nagyobb fiúk, legények jártak Vízkereszt 
napján, január 6-án. A három szereplő, Gáspár, Menyhért 
és Boldizsár kifordított bundát viselt. Mivel Boldizsár a 
szerecsen király, neki a bundája is fekete volt, az arcát és a 
kezét is bekormozta. Gáspárnak és Menyhértnek papírból 
készült korona volt a fején, Boldizsárnak csúcsos 
papírsüvege volt. Gáspár és Menyhért botokkal járt, 
Boldizsárnak csuklósán nyíló csillag volt a kezében.
A vízkereszti háromkirály-járás egykor a karácsonyi 
misztériumjáték része lehetett. A faluban szokásos dallamot 
és szöveget Békefi Antal gyűjtötte össze 1966-ban.

Eljöttünk messziről. Napkelet országból.
Lovunk, tevénk összerogy már a nagy fáradságtól. 
Csillagot láttunk nappali fényben.
Angyal mondta, most született a Messiás égbe!

Puputeve háton.
Hetedhétországon,
Gáspár, Menyhért és Boldizsár
Kis Jézushoz vándorol f

Ezúton szeretnék köszönetét mondani a gyermekek és a szülők 
nevében Vasszécseny község elöljáróinak, képviselő
testületének, az általános iskola igazgatójának, hogy 
hozzájárultak a zeneoktatás elindításához; Horváth Magdolna 
tanárnőnek, aki zeneelméleti alapokat, szolfézst oktat a 
gyermekeknek. Köszönet illeti Horváth Attilánét, a művelődési 
ház vezetőjét, aki kedvességével, türelmével a gyermekek 
gyakorlásában is aktív segítséget nyújt, valamint biztosítja a 
gyermekek felügyeletével a nyugodt légkört a zeneoktatás 
zavartalan menetéhez
S végül hála és köszönet illeti a kedves, fiatal zongora-tanárnőt 
Vlasitsné Kardos Évát, aki a kijárás nehézségeit vállalva 
igyekszik megszerettetni gyermekeinkkel a zongorázást, amit az 
eltelt időszak eredményeként a hangverseny sikere és a 
növendékek lelkesedése is bizonyít.
A sikeres és eredményes zongoraoktatáshoz szükség lenne egy 
minőségileg megfelelőbb zongora beszerzésére, reméljük, 
hamarosan e vágyunk is teljesülhet.

Márfi Józsefné szülő

Nem találják őt
Fényes palotába.
Hanem rongyos istállóba. 
Szegény jászolyába !

Jó emberek, hát 
Segítsetek rajtuk ! 
Betlehembe kis Jézusnak 
Mindent oda adunk !

Angyal szóra
Reggel ültünk lóra, 
Ne bántsd őtet te Heródes 
Te vén ravasz róka!

Az év minden napján gondoljunk egészségünkre. Míg az 
megvan, láthatatlan kinccsel bírunk, ha elveszítjük azt, 
sokszor semmi áron sem kaphatjuk vissza.

Testedzés fél egészség !
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SZEMTANÚ
Kirándulás a Parlamentbe

Szemtanú címmel új rovat jelentkezik az Üzenetben, 
amelyben a régi dolgokra emlékezünk vissza. Az emberi 
emlékezet több évtizedre tud vissza emlékezni 
személyesen megélt élményeiből, de áttételesen a szülei 
és nagyszülei emlékeire is. így válhat jelenvalóvá a múlt. 
Visszaemlékező sorozatunkat Szalai Gyuláné 81 éves, ma 
Vépen élő, de egykori szécsenyi lakos kedves segítsége 
folytán az 1940-es, 50-es és 60-as évek megidézésével 
kezdjük.

„Vépen születtem, a férjmenéssel kerültem Szécsenybe 1948 
januárjában. Jól emlékszem a második világháborúnak, abban 
az évben Oroszországból hazaérkező hadifoglyaira. Akkor jöttek 
egyenként az utolsók, Pungor Imre (Ady u.), Kalmár Imre (Ady 
u ), /Bence/ Szalai József (Kossuth u.), Polzer József és Patkós 
Ferenc (Vörösmarty u.). Ez utóbbi kettő édestestvérek, 
magyarosítva más a nevük. Még jóval később jött haza Molnár 
János.
A forradalom hatására 56-ban elment két volt katonatiszti család, 
és két legény, valamint az Ó-kastélyból Bakó Lajos ötödmagával 
Kanadába. Sorsuk alakulásáról nem tudok. Varga Géza is 
Kanadába ment. Virág István negyedmagával Ausztráliába ment. 
Egy legény Pestről iskolából ment el. Nem ismerten, de tudom, 
hogy Takács József (Dózsa Gy. u. 17.) mind a kettőnek rokona. 
Sorsuk alakulását biztos tudja.
Itt megjegyzem, hogy én csak a szécsenyi oldalon tudom a 
hadifoglyok hazaérkezését, és az 56-os elmenekültekét is A 
lipárti oldalon nem tudom.
Továbbiakban a majori cselédlakásokról írok, hogy mikor 
bontották le a történelem térképéről. Szécsenyböl Csempész 
felé haladva jobboldalt volt Lesvár, 1948 májusában lett 
lebontva. Abban akkor egy lakó sem volt. A férjemmel én is oda 
jártam bontani. A helyén a rét őrzi a nevét. Az Ó-kastélyhoz 
tartozott három lakás öt-öt családdal. Ezeket 1956-ban 
lebontották, de nem a forradalom hatására. Akkor már bent 
voltak a legnagyobb munkában, ami az épüléssel jár, minden 
család épített magának házat.
Szécseny és Kenéz határán volt Kányás major, 1957-ben azt is 
lebontották. Még hozzá tartozik, hogy az Ó-kastély el volt adva, 
120 hold földdel és az Ihász házzal. Raffensperger József vette 
meg, de elég hamar meghalt, három fiáé lett. Azok 1949 
januárjában felajánlották a nemzeti vállalatnak, ami 
névváltozással hamar állami gazdaság lett, ók innen elköltöztek, 
később azok is Amerikába mentek. Az Ihász házból három lakás 
van meg, ott laknak a romák.
Még annyit, hogy a báró Ebergényi Margit a 70-es években halt 
meg Pápateszéren, a templom alatti családi kriptában lett 
elhelyezve. A falu elintézte. O volt az utolsó Ebergényi.

Bárdos is a szécsenyi egyházhoz tartozott. Mitől meddig azt nem 
tudom. Én szolgáltam özv. Legáth Gáborné, született Makkos- 
Makkosi Hetyei Angyalkánál, aki Bárdoson született 1870. május 
19-én. Szçcsenyben keresztelték meg. Onnan kapta a 
keresztlevelet, és akkor mondta, hogy a szécsenyi egyházhoz 
tartozott Bárdos. A zsidó törvény bevezetésekor igazolni kellett a 
származását, azért volt rá szüksége.

Továbbá a bárdosi határban a szécsenyi gazdáknak volt földjük 
az Mtsz. megalakulásáig: Szabó Józsefnének, Takács 
Ágostonnak, Kőműves Imrének és Irénnek, Pungor Gyula 
szüleinek és Varga Károlynénak , stb.”

Szécsenynek 54 éve vagyok a lakosa, ott ettem meg a 
kenyerem javát és mindig Szécsenyről álmodom.

November 6-án az egész felső tagozat lázasan 
készülődött a másnapi budapesti kirándulásra. Az igazgató 
bácsi ismertette a programot, mi tanulók pedig 
tervezgettük, hogy ki, ki mellé ül a vonaton.
7-én 5 órára nagyobb csapatok gyűltek össze a megadott 
gyülekezőhelyeken. A busz a Szécsenyi Center elől indult. A 
kajdiak az országúton szálltak fel és volt, akit kocsival vittek 
be a szombathelyi vasútállomásra.
Tanárok körül velünk volt az igazgató bácsi, Angi néni, 
Verhás tanár néni, Rózsa néni, Magdi néni és Enikő néni.
A vonatunk 6.30-kor indult Pestre. A gyorsak hamar találtak 
maguknak üres fülkét, akik nem, azokat a tanár bácsi 
beültette valamelyik fülkébe, ahol volt üres hely. Ahogy 
elindult a vonat, a hangulatunk is egyre jobban fokozódott. 
Mire Pestre értünk, már mindenki nagyon vidám volt. Az 
állomáson két külön busz várt ránk. Először a busz egy kis 
városnézésre indult velünk. Majd következett országunk 
egyik legszebb helye, a Parlament. A bemenetelre egy 
kicsit várni kellett. Mikor végre bementünk a kapun, egy 
kedves idegenvezető kalauzolt minket. A Parlament 
nagyon szép volt. A vezető elmesélte az Országház 
történetét, és láthattuk a gyufából kirakott kicsi mását. A 
legszebb mégis a korona, a jogar, és az országalma volt. 
Ezek mindegyikünket lenyűgözték. Utána a Bazilika 
következett látnivalóként. Ott megtekinthettük a Szent 
Jobbot. Következő állomásunk az Állatkert volt. Először 
osztályonként bementünk a Pálmaházba, majd mindenki 
kapott pár szabad órát, hogy oda menjen az Állatkerten 
belül, ahová akar. Mikor az Állatkertben végeztünk, 
elmentünk megnézi a Hősök terét. Ott egy kis 
történelemóránk volt. Végezetül átmentünk a Lánchídon, 
ahonnan gyönyörű és egyben felejthetetlen kilátás tárult 
elénk. Ezután visszamentünk a pályaudvarra. Mikor a 
vonatunk elindult, úgy tűnt, mindenki elfáradt. De ez csak a 
látszat volt. Amint a vonat elindult, mindenki felélénkült. 
Csak páran aludtak el a vonaton. A legtöbben 
beszélgettek, voltak, akik játszottak, vagy hülyéskedtek. 
Sajnos az idő gyorsan telik mikor jól érezzük magunkat, így 
hamar Szombathelyre értünk. Itt egy külön busz várt ránk, 
bár sokunkért bejöttek az állomásra. Este % ÍO körül értünk 
haza.
Másnap reggel egy kicsit fáradtan, de élményekkel telve 
mentünk iskolába. Igaz, hogy mi már nyolcadikosok 
vagyunk, de reméljük, hogy az utolsó évben részünk lesz 
még ilyen kellemes kirándulásban, és ezúttal szeretnénk ezt 
az örök emléket megköszönni.

Molnár Szandra
Vlll.b.
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L Tíz éves az Üzenet

Ezzel a címmel is egy új 
rovat indul a lapban az új 
évben. Az Üzenet tíz éves 
jubileumát ünnepli.
Hónapról hónapra követjük 
nyomon ezt a 10 évet. 
Minden hónapban
visszaidézünk egy évet 
közelmúltunkból az Üzenet 
írásain keresztül.
Felelevenítjük a rendszer
váltás évtizedét, hogy élte 
meg mindent községünk 
lakossága, és hogyan 
tudósított minderről az 
Üzenet.

Az Üzenet első ingyenes 
próbaszáma 1992
decemberében jelent meg 
Küllemében és tartalmában is 
igazi, professzionális lapot 
vehettünk a kezünkbe akkor. 
Nagyon szerencsés választás 
volt Czetter Beatrix 
szerkesztői kinevezése, 
hiszen mint a mitológiai-béli 
Pallas Athéné teljes 
fegyverzetben - teljesen 
kész, kiforrott lapként jelent 
meg ez az első szám 
Ismerve az önkormányzati 
újságok speciális jellegét, 
Czetter Beatrix rögtön az első 
számtól kezdve egyéni 
hangot és karaktert adott az 
újságnak. Nem csak az 
önkormányzat hivatalos 
szócsöve volt ,a lap, mint

legtöbb helyen, és nem csak 
protokolláris eseményekről 
tudósított, mint szintén sok 
helyen másutt, hanem rögtön 
nagyon olvasmányos, a 
különböző érdeklődésű 
emberek igényeit is kielégítő 
újságunk született, amit 
rögtön megszerettünk.

Varga Dezső polgármester 
köszöntőjében szinte máig 
érvényesen fogalmazta meg 
az újság ars poeticáját. „A 
lap - mint helyi média - 
arculata a következőképpen 
alakul: a címlapon a
községünkben történt jelen
tősebb eseményekről tudó
sítunk (reméljük minden 
hónapra jut legalább egy), a 
belső oldalakon közérdekű 
információkat, cikkeket 
közlünk, majd az egyház
községi, ifjúsági és sporthírek 
zárják a sort. Alkalom nyílik a 
továbbiakban sokféle érde
kes, talán a közgondolkodást 
is jó irányba formáló írások 
megjelentetésére, de a 
humorról sem mondhatunk 
le."

Az első számban fényképes 
tudósítást olvashattunk a 
november 21-én átadott új 
tornaterem avatásáról, melyet 
községünk szülötte, Dr. 
Pungor Ernő akadémikus, az 
akkor kormány tárcanélküli

minisztere avatott fel. 
Beszédében visszaemléke
zett gyermekkorának torna
terem nélküli iskolájára, ahol 
az udvaron vagy a padok 
között lehetett csak tornászni. 
A tornaterem építés 
egyébként nagyon esedékes 
volt, hiszen községünk már 
akkor is kitűnt
sportteljesítményeivel, mint 
ahogy az első szám 
sporthírek rovatában azt 
olvashattuk, hogy 18 
település között a falusi 
spartakiádot Vasszécseny 
csapata nyerte meg.

Az Üzenetben Jenő atya ír 
a községi bérmálásról, ami 
október 25-én volt megtartva. 
„A díszkapu felállításában a 
képviselők és a cserkészek 
jeleskedtek. Rátz Györgyné 
(Stenczinger Katalin) nagyon 
szép Isten hozta táblát 
készített erre az alkalomra." A 
szentmisén a KINGA énekkar 
is énekelt.
Ugyancsak Jenő atyával 
olvashattunk egy születés
napi beszélgetést 75. 
születésnapja alkalmából-.

Ebben az időben nagyon 
felbolydult volt az ország a 
kárpótlási földárverések miatt. 
Községünkben december 1- 
jére hirdette meg a

Polgármesteri Hivatal.
December 13-én a VÍV 
kastélyban volt az idősek 
köszöntése. A termelő
szövetkezet autóbusza 
szállította a kastélyba az idős 
embereket, akik pedig 
semmiképp nem tudtak 
elmenni, azokat a Vörös
kereszt önkéntesei keresték 
fel.

Czetter Beatrix irodalmi 
vénájú szerkesztője volt a 
lapnak.

Befejezésül álljon itt egy 
rövid idézet a decemberi 
számból, melyet a szerkesztő 
í,rt Tél eleji gondolatok (Kinek 
mit jelent a remény?) címmel:

December 
egész nap 
remeg a 
természetben

van, olykor 
ködfelhöben 

levegő. A 
lezárul és

egyben újraéled egy 
korszak... Az erdők zenéje is 
egyre inkább elhalkul, a 
szarvasok bögését
vaddisznóröfögés és olykor 
egy-két megriasztott fácán 
sikoltása váltja fel...

Tóth Csaba

Madárjelentés

Télen a madarak jó része a falvakba húzódik. A madáretetőhöz érkező egyedeket 
könnyű meghatározni. Az etetők legszorgalmasabb látogatói a kék-, szén-, és barátcinkék, 
valamint a csúszkák. A kertekben sokszor találkozunk nagy fakopácsokkal, varjak is 
gyakran keringenek a levegőben A nyár zajos madarai, a verebek mintha elvesztették 
volna hangjukat. Igazán nagy veszélyt a madáretető látogatóira a karvaly és a héja 
jelentenek. Balkáni gerlét is többször láthatunk. A szajkó kiáltásai a veszélyt jelzik.
Tavaly egy kócsag itt vendégeskedett a Gyöngyös parton. Idén három példány repült el a 
házunk felett. A tavalyi enyhe tél alatt több más madárfaj is fölbukkant, de még nincs vége 
a télnek.
Ha szorgalmasan etetjük a madáretetőben őket, akkor még idén is jöhetnek új látogatók, 
hiszen a szokatlanul kemény tél őket is nagyon megviseli.

Tóth Áaoston V.osz.tanuló

Ügy áradjon szereteted , mint a tűz 
fénye-melege: mindenre egyformán.

Weöres Sándor: A jóságról

A demokrácia alapfeltétele, hogy az 
emberek többsége becsületes legyen.

Ruskin Bond

Csak akkor jössz rá, milyen 
sokat vagy milyen keveset 
tudsz, amikor elkezdesz 
beszélni.

Louis L’Amour

Az álmok valóra is 
válhatnak, különben a 
természet nem ösztönözne 
bennünket arra, hogy 
álmodjunk.

John Updike
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ÚJÉVI GONDOLATOK
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Az Üzenet decemberi száma 
technikai okok miatt kicsit 
keskenyebb volt a megszokottnál. 
Kimaradt belőle a népszokásainkat 
bemutató sorozatunk korbácsolást 
bemutató fejezete, ami aprószentek 
napján volt esedékes. Év végén 
bepótoljuk. Ugyancsak kimaradt 
Molnár Szandra nyolcadik 
osztályos tanuló írása - Kirándulás 
a Parlamentbe, valamint a 
közmeghallgatásról és a testületi 
ülésről készült tudósítás, ezeket 
most közöljük. Az Üzenet politizál 
című írásomat a Kádár korszakban 
megtanult módon „öncenzúráztam". 
Pontosabban azt a részét, ami 
geopolitikával, vagy az úgynevezett 
„nagy politikával" foglalkozott. 
Életünket, mindennapjainkat
ugyanis sokszor olyan rajtunk kívül 
álló tényezők is befolyásolják, 
amibe a demokrácia ide, vagy 
demokrácia oda, mi nem tudunk 
beleszólni. Mivel azonban több 
könyv, és több folyóirat is 
foglalkozott az utóbbi időben 
hazánk ilyen értelmű
„geopolitikájával" álljon itt Fáy 
István Paktum című írása, melyet az 
Erdőkertes Fórumból vettünk át.

„íme a „paktum, amelyről nem lehet 
beszélni. Ez volt írásom kiinduló pontja. 
Most pedig közlöm a magyar népre 
erőszakolt gyalázatos szerződés 
szövegéi. Egy otthoni publicista, mint 
Benedek István, nem teheti meg ezt saját 
jól felfogott érdekében, az Angliában élő 
Révffy László azonban a közelmúltban 
nyilvánosságra hozta ezt a megdöbbentő 
árulást. Szövegét Németországban élő 
barátom küldte el, azzal a kéréssel, hogy 
terjesszük a magyarság minél szélesebb 
köreiben. Kívánságának eleget teszek, 
mert teljesen egyet érlek vele, hogy ezt 
mindenkinek meg kell ismerni.

írását azzal kezdi, hogy 1989. 
március 15-én, míg hazánk népe az 
első szabad emlékezést tartotta, egy 
budai villában titkos tárgyalás volt, 
amelyet a következők vettek részt: a 
távozó szovjet hadsereg tábornoka, a 
szovjet titkosrendőrség ezredese, az 
amerikai követség első titkára, a CIA 
egyik tisztje, az izraeli titkosszolgálat 
képviselője, a magyar római 
katolikus, a református, az izraelita

egyház egy-egy megbízottja, és öt 
magyar politikai vezető, akik közül 
négy ma is vezető pozícióban van.

ök írták alá részünkről az ország 
szabad újjáépítésének tervét 
korlátozó diktátumot, amelynek 
értelmében kimennek ugyan a 
szovjet megszállók, de azért súlyos 
árat kell fizetnünk. Értesülésem 
szerint Révffy László rövidesen 
nyilvánosságra hozza az aláírók 
neveit, hogy minden kételkedést 
eloszlasson e feltételek hitelességével 
kapcsolatban, amelyek a következők:
1. A szovjet csapatok békés és 

barátságos kivonulása Magyar
országról.

2. A Szovjetunió kárpótlása a 
hátrahagyott épületeként és javakért.

3. Barátságos politikai és gazdasági 
viszony kiépítése Szombatunió és 
Magyarország között.

4. Mindennemű szovjetellenes tevé
kenység megakadályozása.

5. A határok kölcsönös megnyitása 
Szovjetunió és Magyarország között.

6. A volt kommunista párttagok 
minden büntetés alól való men
tesítése.

7. A volt kommunista titkosszolgálat, 
határőrség és rendőrség megvédése 
az esetleges megtorlástól.

8. A volt kommunisták más pártokban 
való indítása a választásokon.

9. Az államvagyon átmentése a volt 
kommunisták kezébe.

10. Az igazságszolgáltatás megtartása a 
volt kommunisták kezében.

11. Minden zsidó ellenes megnyilat
kozás, megmozdulás és szervez
kedés megtorlása.

12. A jobboldali, vagy szélsőjobboldali 
pártok indulásának és szervez
kedésének megakadályozása.

13. Állandó hangoztatása annak, hogy a 
magyar határok véglegesek, és 
azokon nem lehet változtatni.

14. Az új magyar kormány nem tarthat 
kapcsolatot jobboldali emigrációs 
személyekkel, szervezetekkel és 
csoportokkal.

15. Románok, jugoszlávok és szlovákok 
felé csak barátságos nyilatkozatok 
láthatnak napvilágot.

16. Az 1956-os eseményeket, mint a 
kommunizmus megjavítását célzó 
mozgalmat kell beállítani és csak

azokat szabad szóhoz juttatni, akik 
ezt így értelmezik.

17. A magyar hadsereget egyharniadára kell 
csökkenteni.

18. A Szovjetunió az átmentett 
kommunistákon keresztül megtartja 
politikai befolyását Magyarországon, az 
Egyesült Államok viszont megerősítheti 
gazdasági befolyását a magyar életben.

19. Magyarország teljes garanciát ad a 
magyarországi nemzetiségek nyelvi, 
népi, kulturális, politikai és gazdasági 
jogainak gyakorlására.

20. Magyarország teljesen kártalanítja a 
magyar zsidóságot a második 
világháború alatt elszenvedett 
veszteségeiért.

Fenti megalázó feltételek a meg
fogalmazásukkor még köthették az 
aláírókat, de ma, a Szovjetunió, 
Jugoszlávia és Csehszlovákia 
összeomlása után semmi esetre sem. 
Akik 1989. március 15-én aláírták a fenti 
20 pontot, még akkor sem 
mentesülhetnek a vád alól, ha 
kényszerhelyzetben tették azL. Viszont ha 
1992-ben a Közép- és Keleteurópai 
események után is érvényesnek tartják, 
akkor ez a magatartás hazaárulásnak 
minősül, amiért törvény előtt kell 
felel niök.
íme a sokat emlegetett „paktum", amely 
mindeddig megakadályozta hazánk 
politikai átalakulását, és a magyar milliók 
emberi életnívójának a megteremtését, 
amely népünk fejlődésének és jövőjének 
alapfeltétele."
Megkérdezheti az olvasó, hogy mindezt 
miért kellett ilyen hosszan idézni. 
Minden évet tiszta lappal próbálunk 
indítani. Úgy gondoltam, ez a „háttér
információ" többeket segít eligazítani 
mindennapjainkban. Megfoszt igaz 
bizonyos illúzióktól, józanságra 
kényszerít, ami egyrészt főleg évelején 
nagyon indokolt, másrészt
négyévenként tavasszal különösen az. 
Döbrentei Kornél múlt évi utolsó 
rádiójegyzetében az ismert Kossuth 
nótát idézte meg ahhoz, hogy minél 
kisebb esélye legyen annak, hogy 
demokráciában mások fejünk felett 
dönthessenek; ahhoz, hogy önfeledten 
énekelhessük mi is - „Éljen a magyar 
szabadság, éljen a haza", egyetlen 
lehetőségünk van, mégpedig az, hogy 
tavasszal „mindnyájunknak el kell 
menni" szavazni. (T.Cs.)
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Tükör Címmel új rovatot indítunk az Üzenetben. Az utóbbi időben egyre gyakrabban jelennek meg 
községünkről a nyomtatott és az elektronikus médiában hírek, tudósítások. A Tükörben ezentúl azt keressük, 
hogy mások, külső szemlélők hogyan látják településünk életét.
Első alkalommal egy múlt évi, december 7-i Vas Népe írást idézünk:

„ A Kistelepülések megyei versenyének idei utolsó 
versenyszáma a portcsarnokban megrendezett 
Mozdulj! Volt. A területi selejtezőkből továbbjutott 
öt település hétfordulós versenyben döntött a 
helyezések sorsáról. A győzelmet - kiemelkedve a 
mezőnyből - Vasszécseny szerezte meg, ami nem 
meglepő. Míg már településeken „lasszóval" kell 
összefogni a versenyzőket, addig Vasszécsenyben 
előcsatározás van: háziversenyen döntenek arról, hogy 
ki képviselje a települést. A verseny nagy „vesztese" 
Lukácsháza együttese lett. Az utolsó előtti fordulóban 
még második helyen állt, végül nem került dobogóra. A 
hetedik alkalommal rendezett megmérettetés a 
kiélezett küzdelem ellenére rendkívül sportszerű 
keretek között zajlott le.
Végeredmény: 1 Vasszécseny 28 pont, 2. Vép 24,5, 
.3 Tnronv 23 5 4 Lukácsházn 23 5 Ölhn 13

Kovács András átadja a győztesnek járó díjat 
a vasszécsenyiek kapitányának, Bindicsné Goda 
Mártának

Farsangi vigasságok

A vízkereszttől hamvazószerdáig tartó farsang eredete az ősi 
időkig nyúlik vissza. A különböző mulatságok a tavasz 
eljövetelén érzett öröm kifejezései. A farsang tél végi, telet 
búcsúztató, tavaszt köszöntő ünnepség sorozat.

Mindegyik évszakban megtaláljuk a magunk mulatságát. 
Már a középkori források megemlítik a farsangi 
ünnepkört, amelyet farsangvasámap, farsanghétfő és 
húshagyókedd alkot.

A nagy vigasság szegénynek, gazdagnak egyaránt járt. 
A leírások szerint Mátyás király is nagy farsangi 
mulatságokat rendezett; Beatrix királyné itáliai rokonsága 
ilyenkor gyönyörű álarcokat küldött ajándékul. De 
nemcsak a királyi udvarban, hanem még a legapróbb 

falvakban is farsangoltak. Jelentős mozzanatai a 
mulatozásnak a jelmezes - álarcos alakoskodás, 
lakodalmas játék, csúfolódó szertartások, gonoszűzés, 
termék és termékeny varázslás.

A farsangi hagyományok sok formája ma is elevenen él 
hazánkban. Például a mohácsi busójárás, a Nyugat - 
Dunántúlon lakodalmas játékok, Palócföldön a „lányok 
vasárnapja."

Vajon milyen népszokás volt itt, községünkben farsang 
idején? Milyen hallott, látott, átélt emlékeket őriznek a 
helyi lakosok? Néhányan szívesen meséltek erről.



11 VASSZÉCSENYI ÜZENET 11

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS

Vasszécseny község polgármestere pályázatot hirdet 
elsősorban fiatalok (középiskolások, egyetemisták, főiskolások) 
számára községünk egyik jeles személyisége

KIS JÓZSEF 
(1891 -1977) 

néhai vasszécsenyi plébános 
életét, munkásságát bemutató pályamunka 
elkészítésére.

A pályázat célja, hogy a 25 éve elhunyt Kis József 
kanonok Úr tevékenységét feltárjuk, a vele kapcsolatos 
adatokat, információkat, fényképeket összegyűjtsük, a 
ma élő idősebb generációban róla élő emlékeket interjúk 
formájában megörökítsük, 52 évi plébánosi 
munkásságának emléket állítsunk. Megfelelő 
pályamunkák beérkezése esetén azok publikálására is 
sor kerülhet.

I. díj: 50 ezer Ft
II. díj: 30 ezer Ft
III. díj: 20 ezer Ft

amely a szponzorok felajánlása alapján vásárlási 
utalvány formájában kerül átadásra.
A pályamunka műfaja kötetlen, benyújtása három 
példányban, nyomtatott formában és 
mágneslemezen/CD-n történhet

2002. június 14-én 12 óráig

zárt borítékban, Vasszécseny község polgármestere 
címére (9763 Vasszécseny, Petőfi s. u. 11.)

A pályázat jeligés, a borítékra rá kell írni, hogy 
„Pályázat” és a választott jeligét. A külső borítón belül 
egy kisebb zárt borítékban kell elhelyezni a pályázó 
nevét és címét tartalmazó lapot, amelyen kívül fel kell 
tüntetni a jeligét.

A pályázatok felbontása 2002. június 14-én 12.30 
órakor nyilvánosan történik a vasszécsenyi Polgármesteri 
Hivatalban. A pályázók nevét és címét tartalmazó 
jeligével ellátott kis borítékokat a zsűri döntéséig a 
polgármesteri hivatalban őrizzük.

A pályázatot községünk három neves személyiségéből 
álló zsűri bírálja el. Eredményhirdetés az Üzenet című 
hely újság 2002. júliusi számában lesz olvasható. A 
pályázók az eredményről írásban értesítést kapnak. A 
zsűri a pályázatot eredménytelennek nyilváníthatja, a 
díjakat megoszthatja.

A díjak átadása (eredményes pályázat esetén) 
várhatóan az augusztus 20-i ünnepség keretében 
történik.

Varga Dezső 
polgármester

In memórián N.N.

Szemed mereven és üresen tekint a 
messzeségbe,
Arcodat a jövő színezte fehérre. 
Ridegen, alázattal szemléled életed, 
Csak ül előtted e homokban és pereg.

Te látod, s nem nyúlsz utána, 
Tudod, ha akarnád, megállna. 
Te látod, s nem rebben arcod, 
Tudod, akarod... meg kell halnod.

S egy bárány könyörög benned, az életed: 
„Mozdulj, menekülj, ne hagyd, hogy megöljenek!” 
De te mozdulatlan, kulcsolt kézzel,
Hallgatod a bárányt, hallgatod, hogy vész el.

Kikért éltél, s kikért most meghalsz, esküdnek 
ellened,
ítélhetnéd, de véded őket: „Nem tudják, mit 
cselekszenek.”
Érzel olyasformán, de nem hallatod hangját 
bárányodnak,
Markolod a homokot, s kulcsolt kézzel imádkozol 
uradnak.

Szemed mereven és üresen tekint a 
messzeségbe,
Arcodat a jövő színezte fehérre.
Ridegen, alázattal szemléled életed,
Csak ül előtted a homokban, sír, mint a bárány, 
s lepereg.

Kovács Andrea Vili.oszt, tanuló

Nagy János 
A MALOMBAN

(Pintér Lajosnak) 
A kertek alatt a Gyöngyös-parton 
dong, akár a darázs, a Szkokk-malom, 
udvarán kifogva a tehénpár, 
s előttük ostorral egy fiú jár...
... Egyszer csak kézen fog Pintér bácsi - 
menjek már a malmot megcsodálni! 
Az ő gondja az őrlés, s ahogy ott áll, 
a meleg liszttől porzik a molnár, 
s mérleghez viszi a telt búzazsákot, 
öblös lapáttal veszi a vámot;
szemet nyel a garatok éhes torka, 
szüntelen dorombol macskamódra. 
Fenn szíjak úsznak a fejem felett, 
a fehér fapadló beleremeg, 
a kerekek egymást foggal forgatják, 
cső alatt dől a hasas lisztes zsák... 
... A gyors vizet már nem zárja zsilip, 
a szél ki s bejár a tört ablakon, - 
nem kap örlenivalót a malom! 
Az idő hajtja Isten malmait, 
őrlődünk a nehéz gondok között, 
garaton zuhogunk s a vám örök!
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Postánkból

2001. december 9-én egy nagyon 
kedves meghívásnak voltunk részesei. 
Községünk Vöröskeresztes Szervezete, 
a Művelődési Ház és az Önkormányzat 
szervezésében megrendezésre került az 
évenkénti szokások nyugdíjas találkozó.

Nagyobb ünnepek táján, főképp 
karácsony körül az emberi szív sokkal 
érzékenyebb, ami fájó emlék az sokkal 
jobban fáj, ami szép, az még szebb.

Tudjuk azt, hogy akik számunkra ezt a 
délutánt megrendezték, nem várnak 
köszönetét. A megjelentek nevében 
mégis úgy érezzük, hogy köszönetét kell 
hogy mondjunk. Rövid kis időre 
elfelejtették velünk azt, ami fáj, és a 
szépet, a szeretetet nyújtották nekünk.

Megköszönjük Tóthné Pungor Angéla 
meleghangú ünnepi köszöntőjét.
Megköszönjük Polgármester Urnák, hogy 
jelenlétével megtisztelte a találkozót.

Köszönet a műsorban szereplőknek. A 
Rozmaring Asszonykórus karácsonyi 
hangulatot teremtő, a kis Jézus 
születését idéző jelenetét, és a többi 
előadott énekét. Minden alkalommal, 
amikor hallgatjuk őket, érezzük, hogy

amit csinálnak jó kedvvel, szívből 
csinálják, teszik.
A művelődési ház kis színészeinek, 
táncosainak nagy tapsot kiváltó 
előadását. Majd Rátz Györgyné állal 
díszített, terített asztalnál elbeszélgetve, 
a jó zene mellett régi magyar nótákat 
hallgatva, énekelve, végül táncra 
perdülve szórakoztunk.

Ismét megköszönjük a Vöröskereszt 
vezetőinek, a Művelődési Ház 
vezetőjének a szervezéssel járó 
fáradságos munkáját. A jelenlévők és 
azok nevében is, akik valamilyen oknál 
fogva nem tudtak eljönni az 
önkormányzat ajándékát.

Szeretnék azonban valamit kérni. Ne 
csak az évnek egy bizonyos napján, 
hanem a szürke hétköznapokon is tudják 
a szeretetet nyújtani. Egy jó szó, egy 
köszöntés, egy mosoly nagyon sokat 
jelenthet.

Az új évben segítse meg Önöket a jó 
Isten családjukban, környezetükben 
legyen szeretet, mert ahol szeret van, ott 
békesség is van.

Sok évvel ezelőtt az Új Emberben 
olvastam egy kis verset, ami nagyon

megmaradt bennem. Szeretném 
községünk idős embereinek átnyújtani, 
mert olyan jó, hogy „van akiben lehet 
hinni és van akiben lehet bízni."

Öregember fohásza

Uram, türelmes bölcsességet kérek, 
Gyarlóságát ismerő szelíd öregséget, 
Mely mindenkinek mindent megbocsájt, 
A földi dolgokon mosolyogva lép át.

Add Uram, hogy mindenben csak Téged 
lássalak,
Ami élek lehessek eszközként a társad. 
Add, hogy engem is jó szívvel nézzenek, 
Ne legyek keresztje soha senkinek.

Erősítsd hitemet Jézusom Tebenned, 
Hogyha mennem. kell hát örömmel 
menjek,
Ne riasszon sötétség, se fájdalmas 
magány,
Jó tudni Uram, Te vársz reám.

Cserkész Viktorné Juci néni

BUÉK 2002!

Minden év utolsó hónapja a december, jórészt a karácsonyi 
örömvárás érzésével tölti meg az emberek szívét, így gondoltam 
eddig ezt én is.
- A megjelent Üzenet decemberi száma azonban ismét 
kijózanított, olvasva benne, a hazánkban megjelenő 
sajtótermékek szerkesztőnk által „felcímkézett" sorait.
- Azért itt nem árt megjegyezni, hogy ezeket a lapokat 
megveszik, előfizetik az olvasók. Kérdésem: Még mit (kit) fog 
szerkesztő úr „címkézni?" A történelmünkből ismerünk több 
„címkéző" korszakot is, ne kívánjuk egyiket sem vissza.

Csupán csak tájékoztatásként említem a HVG 2001. december 
22-ei számából a Jobboldali szélsőségek Magyarországon, 
Határesetek című írásból, ami a magyar szkinhed zenekarokkal 
foglalkozik, hogy

a Magozott Cseresznye nevezetű zenekar a Magyar 
Demokrata című hetilapot támogatói között említi. 
Főszerkesztője Bencsik András nevével fémjelzett Magyar 
Ház könyvesbolthálózatba bekerült. „Szálai Ferenc írásainak 
intellektuális értékeiről" szóló, a Hungarizmus és intellektus 
című mű.

Tudva, hogy írásom mellett egyszerre megjelenik az azonnali 
észrevétel is (ez etikus?) talányosán csak annyit kérdeznék? 
Falunkban valaki lehet-e VALAKI, vagy csak az, akit.......?

Községünkben az elmúlt évek során megvalósult építkezések, 
fejlesztések, felújítások, anyagi támogatások nem egy ember, 
hanem képviselőtestületi döntés alapján valósulnak meg, 
éppen úgy, mint a mos megszavazott 7 millió Ft a templom 
felújítására.- Szeretném megköszönni azoknak, akik 
személyesen, vagy telefonon keresztül (más községekből is) 
elmondták véleményüket írásomról, és azt értették ki belőle, 
amiről az valójában szólt. Egyben tudatosította bennem, hogy 
volt értelme megjelentetni, mert ez az ügy túlnőtt a falu határain. 

Szerkesztő úrnak is köszönöm a novemberi számban 
megjelent sorait, így legalább világossá tette mindeni 
számára, hogy mi a célja megbízatásának ebben a 
„pártpolitikától független" önkormányzati lapban.

Végül egy kis vidámság: Két vasszécsenyi diák beszélget. Az 
egyik kérdi a másiktól:
-Szoktad olvasni az Üzenetet?
-Miért kérded?
-Mert nem jut eszembe a szerkesztőjének a neve.Pedig már a 
nyelvemen van, valamilyen Csaba.
-Most, hogy mondod, dereng valami.
-Na, mondd már, hogy tudod!
-Ügy hívják - csillan fel a fiú szeme - ahogyan az Angi tanár 
nénit, akinek mostanában csak pontatlanul tudják a nevét leírni 
az újságban. Mert helyesen Tóthné Pungor Angéla.
-Ó, valóban akkor tehát Tóth.

Szandiné Pungor Kornélia

VASSZÉCSENYI ÜZENET 
Önkormányzati lap (www.vasszecseny.hu) 

Szerkesztő: Tóth Csaba 
Felelős kiadó: Varga Dezső polgármester 

Nyilvántartási száma: B/PHF/1198/VA/1993 
Készült: Mezti Nyomda Vép 

500 példányban

http://www.vasszecseny.hu
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Jó tudni....

I. Amit az erdőtulajdonosoknak tudni kell:

1. Az erdőtulajdonosok jogait, kötelezettségeit és 
nyilvántartásba vételét az erdőről és az erdő védelméről 
szóló 1996. évi LIV. Törvény és a végrehajtására kiadott, - 
többször módosított 29/1977. (IV.30.) FM Rendelet, továbbá 
az Erdörendezési Szabályzatról szóló 88/2000. (XI. 10.) FVM 
rendelet szabályozza.

2. Az erdőben gazdálkodási tevékenységhez, mindenekelőtt a 
fakitermeléshez az erdészeti hatóság előzetes engedélyét 
kell kérni. Engedély nélküli fakitermelés esetén az erdészeti 
hatóság a tulajdonost (jogszerű használót) erdőgazdasági 
bírsággal sújtja.

3. Gazdálkodási engedélyt az erdő tulajdonosa (jogszerű 
használója) csak akkor kaphat, ha előzetesen kérte az 
erdészeti hatóságnál erdőgazdálkodói nyilvántartásba 
vételét.
Az erdőgazdálkodói nyilvántartásba vétellel kapcsolatos 
legfontosabb tudnivalók:
• Az erdő kizárólagos tulajdonosa a tulajdonjogát igazoló 

okiratot mellékelve kérhet nyilvántartásba vételét az 
erdőterület fekvése szerint illetékes erdészeti 
hatóságtól.

• Ha az erdőterületnek több tulajdonosa van, azon társult 
erdőgazdálkodást kell folytatni.
Ez esetben:
• Ha az adott erdőterületnek már van bejegyzett 

erdőgazdálkodója, úgy a résztulajdonosnak vele 
kell együttműködnie.

• Ha több tulajdonos birtokolja az erdőt és az 
erdészeti hatóságnál még nincs bejegyzett 
erdőgazdálkodójuk, az erdőgazdálkodásra 
gazdálkodó szervezetet hozhatnak létre, vagy a 
gazdálkodási tevékenység ellátásával ilyen

KARÁCSONY AZ ISKOLÁBAN
Minden tanévben izgalommal várjuk az egyik legszebb 

eseményt, karácsony ünnepét.
Már hetekkel a műsor előtt elkezdjük a felkészülést, s a szünet 

előtti utolsó napon valamennyien a tornaterembe seregiünk 
ünneplőbe öltözve, s áhítattal várva a csodát

Ott állt a hatalmas fenyő, s felsorakoztak a bárányböre öltözött 
betlehemezők, a szereplők, az énekkar tagjai. Mellettük Erzsi 
néni és Magdi Néni, akik megnyugtató pillantásokkal biztatgatták 
a szereplőket.

szervezetet vagy személyt bízhatnak meg A 
megbízott személy lehet tulajdonostárs vagy 
kívülálló is.
A tulajdonosok erdőgazdálkodási
kötelezettségüknek eleget tehetnek úgy is, ha 
erdejüket használatba vagy haszonbérbe adják és 
az erről szóló szerződés nevesítve tartalmazza az 
erdőgazdálkodási kötelezettségek és jogosultságok 
átruházását is.

4 Az erdő tulajdonosai osztatlan közös tulajdon esetén, 
bejegyezett erdőgazdálkodó hiányában, egyetem legesen 
felelősek az erdő védelméért, az erdőgazdálkodási munkák 
elvégzéséért, az erdő őrzéséért. Ezen kötelezettségek 
elmulasztása esetén az erdészeti hatóság erdőgazdálkodó 
kijelölését kezdeményezheti.

5. Az erdőgazdálkodással kapcsolatos előírásokról további 
felvilágosítás kapható az Állami Erdészeti Szolgálat 
Szombathelyi Igazgatóságán (Szombathely, Batthyányi tér 
2. Telefon: 512-982, Levélcím: 9700.Szombathely, Pf.: 24., 
ügyfélfogadási idő: hétfői napokon 8-12, és 13-16 óráig.

II. Amit a motorfűrész tulajdonosoknak tudni 
kell:

• Fát, bokrot kivágni bárhol (közterületen, útmentén, 
árokparton, patakparton, stb.) csak a tulajdonos 
hozzájárulásával (engedélyével) szabad

• A tulajdonos kilétének egyértelmű megállapítása (akár a 
földhivatalnál is) a fát kitermelő feladata és felelőssége.

• A fa kivágásához történő hozzájárulást (engedélyt) célszerű 
írásban kérni.

• A kellő körültekintés hiányának könnyen polgári jogi 
(kártérítés), és büntetőjogi (engedély nélküli fakivágás, 
rongálás, lopás) következményei lehetnek.

Vámos Antal
körjegyző

A műsor az én trombitaszólómmal kezdődött, amit nagy 
megilletödöttséggel játszottam el. Ezután a harmadik 
osztályosok kedves történetben elevenítették fel Jézus 
születését, gyönyörű dallamok kíséretében. A műsor 
legizgalmasabb része az volt, mikor iskolánk tanulói, akik 
egyben a szombathelyi zeneiskola tanulói is, kis hangversenyt 
adtak elő számunkra: Stöger Lilla, Nyúl Péter, akik négykezest is 
bemutattak, s Balázs Petra játszott zongorán.
Ezután „mester és tanítványa", Tóth Ágoston, s a zeneiskola 
igazgatója, Orosz Sándor gordonkajátéka szerzett számunkra 
fejelhetetlen pillanatokat.

A felemelő dallamokkal és gondolatokkal szívünkben köszöntünk 
el tanárainktól és társainktól, viszont látásra 2002-ben.

Kontics Zoltán Vlll.b.
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A meghívó szerinti napirend nagyon izgalmasnak ígérkezett, 
az iskola bővítésének kérdésében ült össze Vasszécseny és 
Tanakajd képviselő-testületé.

Jelenlétével megtisztelt bennünket Sági József 
országgyűlési képviselő úr, Csapody Gábor mérnök úr, aki 
1997-ben az iskola bővítésének tervét elkészítette, valamint 
Hatz Csaba igazgató úr, Máténé Gadár Rózsa 
igazgatóhelyettes, s kollegáim közül Kopácsiné Iszak Lenke, 
Horváth Magdolna tanárnő, s Holler János tanár úr.

Görcz Gyula - polgármester úr köszöntötte a 
megjelenteket, s ismertette, hogy a két község 2002 évre 
25-30 millió forintot tud -biztosítani a polgármesterek 
egyeztetése szerint a probléma megoldására. Elmondta, hogy 
Csempeszkopács testületé hozzájárul a bővítéshez. A kérdés, 
milyen módon oldják meg a fenntartó önkormányzatok a 
feladatot.
Két lépésre bontva, két tanterem megépítésével, s a második 
ütemben egy új épülettel valahol az iskola udvarán, - vagy a 
pénzt e célra elkülönítve pályázatok segítségével az épület 
egybeépítésével hosszú távra megoldva az iskola oktatási 
gondjait.

Sági József képviselő úr hozzászólásában több oldalról 
közelítette meg a kérdést. Beszélt a forrásokról, az igényről, 
mely szükségessé teszi a modernizálást, s hangsúlyozta az 
iskolák település megtartó erejét, különösen akkor, ha az 
iskola egy főút mellett „mutatja magát". A feladat 
megoldására vonatkozóan szellemes hasonlattal élt: „ Egy 

nagy szakadékot egy nagy ugrással kell átugrani"! Javasolta a 
pénzügyi források megkeresését, illetve ismertette a létező 
és várható pályázati lehetőségeket.

Csapody Gábor, mint szakember, kifejtette, hogy az 
iskola problémáját legalább 50 évre kell megoldani, nem híve a 
kényszermegoldásoknak. Felajánlotta, hogy az 1997-ben 
elkészült tervet „grátisz" felülvizsgálja, kiegészíti a 
szükséges dolgokkal, hogy alkalmas legyen az építési engedély 
megszerzésére, valamint a pályázatokhoz szükséges 
benyújtásra.

A képviselők megvitatták a kérdést, megtekintették a 
97-es terveket, annak többféle számítással elkészített 
költségeit, majd a következő határozatot hozták ( egy 
tartózkodással):

Tanakajd és Vasszécseny képviselő-testűlete a 
feladat megoldására elkülönít 10 illetve 20 millió forintot, 
a tervet kiegészítteti és beadja építési engedély 
megszerzése céljából, s keresi a pályázati lehetőségeket 
az iskola négy épületének egy épületegyüttessé 
alakításához.

„Tudósításom" megírására az késztetett, hogy értesítsük 
önöket e nagy horderejű és hosszú távra feladatokat adó 
döntésről, valamint az is, hogy velünk együtt örülhessenek 
annak, hogy végre elindultunk a jó úton a mindenki számára 
ideális megoldás felé.

Tóthné Pungor Angéla képviselő

Elindultunk a jó úton, azaz...

Mégsem lesz iskolaépítés az idén
Tóthné Pungor Angéla képviselő asszony volt szíves 

informálni pz olvasókat az együttes ülésről. Azonban 
néhány lényeges dologról sajnos nem tájékoztat a tudósítása.

A képviselők tájékoztatást kaptak arról, hogy a Petőfi utca 
72.szám alatti iskola ingatlanban 14%-os tulajdoni hányaddal 
rendelkező csempcszkopácsi önkormányzat nem kíván, ill. 
nem tud anyagilag hozzájárulni a tervezett építkezéshez. 
Természetesen hozzájárulását adja ahhoz, hogy a két másik 
tulajdonos saját költségén bővíthesse az épületeket.

Kimaradt Hatz Csaba igazgató úr hozzászólásáról is. 
amelynek lényege az volt, az iskolabővítés érdekében 
hajlandó a működési költségeket a lehető legalacsonyabb 
szinten (tehát az állami normatív támogatásnak megfelelő 
összegen) tartani.

Rátz György képviselő úr javaslata az. építkezés több 
ütemre bontásáról nem látszott közlésre érdemesnek.

Mi sem természetesebb, hogy az én javaslatom pedig 
teljesen lényegtelennek tűnt a képviselő asszony számára. 
Kifejeztem elkötelezettségemet az iskola 1997-ben készült 
ten' szerinti bővítése mellett, de azt javasoltam, hogy' mivel 
Sági képviselő úr szerint sincs jelenleg támogatásra ágazati 
pályázat, két tanteremmel még ebben az évben bővítsük az 
iskolát, a rendelkezésre álló gázközmű vagyonból.

Dr.Némcthné Fábsics Ildikó szólt még javaslatom mellett. 
Bert ók Tiborné az orvosi szoba szükségességét hangoztatta. 
A végső szavazásnál sajnos egyedül maradtam, nem tudtam 

igenlő szavazatomat adni az építkezés elhalasztásához..

Innét már csak néhány megjegyzés:
Az együttes ülésen egyértelműen visszalépés történt, mert 

már egyszer Vasszécsenvben állási foglaltunk a két 
tanteremmel való bővítés mellett. Akkor a javaslat 6 szavazatot 
kapott.

Nagyon remélem, hogy nincs olyan települési képviselő, 
akinek most kellett (először) megtekintenie a 97’-es terveket. 
-A tornacsarnokra is csak azért mondhatják, hogy kicsi (nem 

fér el benne egy szabvány kosárlabda pálya) mert akkor 
megépült. Én személy szerint ma is. így is tudok neki örülni.
Kinek áll érdekében az iskolabővítés következő 

önkormányzati ciklusra halasztása és miért ?!(Költói kérdés)
Sajnos a félretett pénz csak veszít az értékéből, az építőipari 

árak pedig egyre* növekednek. Az elkülönített 30 millió Ft 
elegendő lenne két tarterem megépítésére, a Dózsa úti iskola 
felszabadulásával az önkormányzat saját forrás kiegészítéshez 
jutna, a meglévő pénzzel kiegészítve meglenne a saját erő a 
jövő évi pályázathoz.

A döntéssel a beruházás indítása teljesen bizonytalanná vált.
Sági képviselő úrnak igaza van a szakadék átugrásával 

kapcsolatban, de ez a példa is sántít, mert bele is. lehet esni a 
szakadékba.

Még nem adtam föl a reményi, hogy' az iskola bővítés első 
üteme mégiscsak elkezdődhet ebben az esztendőben.

Varga Dezső polgármester


